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读后续写 第 2 小节 复习笔记 

读后续写 —— 语言特征 

 

本节主要内容： 

1. 语言特点 

2. 高考真题分析 

 

1. 语言特点 

文章体裁不同，作者的写作手法、表达方式就不同，语言风格也不同。记叙文有其
特有的语言特点，把握其语言特点是写好读后续写的基础。 

特点 1：一般用过去时，灵活运用各种时间表达法叙述的故事发生、发展。 

特点 2：生动。为了生动，作者往往会运用多种手法，例如，运用具体的动词代替
一般的动词，运用有效的形容词或者副词等修饰语以使语言生动。 

 

2. 高考真题分析 

2.1 读文章。思考：故事的语言特点? 

During a bullfight, a drunk suddenly wandered into the middle of the ring. 
The crowd began to shout, but the drunk was unaware of the danger. The bull 
was busy with the matador at the time, but it suddenly caught sight of the 
drunk who was shouting rude remarks and waving a red cap. Apparently 
sensitive to criticism, the bull forgot all about the matador and charged at the 
drunk. The crowd suddenly grew quiet. The drunk, however, seemed quite sure 
of himself. When the bull got close to him, he clumsily stepped aside to let it 
pass. The crowd broke into cheers and the drunk bowed. By this time, however, 
three men had come into the ring and they quickly dragged the drunk to safety. 
Even the bull seemed to feel sorry for him, for it looked on sympathetically until 
the drunk was out of the way before once more turning its attention to the 
matador. 
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2.2 展开分析故事的语言特点 

 

前提： 故事的主角不是通常斗牛场中的 Bull 公牛和 matador 斗牛士，而是一个醉汉
the drunk。 

 

语言描述：醉汉的醉态 

醉汉的动作，语言描绘的很生动；使用副词 suddenly/clumsily。 
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语言描述：斗牛的凶猛 

通过斗牛的行为变化，反映出醉汉面临的危险境遇，充分展示戏剧性。 

使用副词 apparently/all。 

 

语言描述：观众的反应 

通过观众的情绪和动作反应的变化，很好地渲染了气氛；场面由动到静再到动，展示情
节的一波三折。 

 

 


